
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Udenrigsministeren

Dato: 13. juni 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 789

Da forbud mod kommerciel fangst af hvaler trådte i kraft for godt 30 år siden

tog Norge forbehold og fortsatte sin fangst af vågehval langs den norske kyst.

I 2017 var Norges kvote således på 999 vågehvaler, hvoraf 430 blev fanget.

Norge fastsætter selv sin kvote og benyttede tidligere forsigtighedsprincippet

som vedtaget i Hvalfangstkommissionens videnskabelige udvalg. Den årlige

kvote var således opdelt på underområder langs kysten. Norge har imidlertid

fravalgt dette forsigtighedsprincip, og herefter kan i princippet hele den årlige

kvote fanges i et ganske lille område. Vil ministeren oplyse, om fravalg af det

nævnte forsigtighedsprincip kan forventes at påvirke udviklingen af vågehval-

bestandene ved Norges kyst i negativ retning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen

formand
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